
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2013  
z przebiegu XXXV Sesji Rady Gminy Jaraczewo
odbytej w dniu 27 grudnia 2013 r. o godz. 11.00

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni Rady Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
– Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– radca prawny - Marianna Frąckowiak
– kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 
– Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– radni powiatu:  Teodor Grobelny, Jan Szczerbań
– Prezes Zarządu Gminnego Stowarzysz. Sołtysów Woj. Wlkp. - Halina Czabańska
– kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Karol Bera
– dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak
– rodziny POWSTAŃCÓW WIELKOPOLSKICH

Proponowany porządek obrad:

I. Uroczyste obchody 95 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego.

II. Część merytoryczna:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIV Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w

Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do ceny 1 m³ ścieków.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy

Jaraczewo na lata 2014- 2022:
1/ odczytanie opinii Regionalnej Izby  Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 2014- 2022,
2/ stanowiska Komisji Rady gminy,
3/ głosowanie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2014 rok:
1/ odczytanie projektu uchwały budżetowej,
2/  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  obrachunkowej  o  projekcie  budżetu  oraz
przedstawienie stanowiska  wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii,
3/ odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy,
4/ przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii komisji stałych,
5/ przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały,
6/ dyskusja nad projektem budżetu,
7/ głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta,



8/ głosowanie uchwały.
10. Informacje o pracy w organach pozagminnych.
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12. Wolne głosy.
13. Wnioski.
14. Zakończenie sesji. 

III.Życzenia NOWOROCZNE.

I. Uroczyste obchody 95 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego.

1. Hymn państwowy.
2. Powitanie gości przez Przewodniczącego Rady.
3. Referat okolicznościowy.
4. Wręczenie krzyży pamiątkowych rodzinom Powstańców.
5. Część artystyczna.

Przewodniczący Rady ogłosił 30 min przerwę.

II. Część merytoryczna:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie  z  art.  32  ust.  1  Statutu  Gminy  Jaraczewo,  obrady  XXXV Sesji  Rady  Gminy
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15
radnych. 
Przed  przystąpieniem  do  punktu  2  –  na  pytanie  Przewodniczącego  Rady,  czy  są  uwagi  do
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o
zmianę porządku obrad – radni  nie zgłosili żadnych uwag.
Natomiast Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu w
brzmieniu „ 8. .Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w
Jaraczewie  stawki  dotacji  przedmiotowej  do  ceny  1  m²  powierzchni  gminnego  składowiska
odpadów komunalnych w Goli”. W tym przypadku punkt 8 proponowanego porządku obrad byłby
punktem 9 i kolejne punkty zmieniłyby się o jedną cyfrę wyżej. 
Wójt  informuje,  że  konieczność  podjęcia  tej  uchwały  zostanie  uzasadniona   przed  podjęciem
uchwały. 

Rada przystępuje do głosowania zgłoszonego przez Wójta wniosku.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” przyjęciem wniosku,
0 głosów  „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady stwierdza, że radni  przed sesją mieli możliwość zapoznania się z
treścią protokołu. Zwraca się do Sekretarza rady o wypowiedz do sporządzonego protokołu. 
Sekretarz Rady Barbara Pielucha informuje, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu XXXIV
Sesji odbytej w dniu 5 grudnia 2013 r. nie wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag.
 Po  przeprowadzonym  głosowaniu   stwierdzono,  że  15  radnych  głosowało  „za”  przyjęciem
protokołu,  0  głosów  przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Protokół  został  przyjęty  bez
czytania. 



3. Sprawozdanie z realizacji uchwał  podjętych na XXXIV Sesji Rady Gminy.

Na prośbę Przewodniczącego Rady sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIV
Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 5 grudnia 2013 r. złożył Zastępca Wójta Stanisław Andrzejczak.
Ponieważ  do  złożonego  sprawozdania  nie  zgłoszono  uwag,  Przewodniczący  Rady  uznał
sprawozdanie za przyjęte. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Wójt Gminy Dariusz
Strugała. 
Wobec braku uwag i pytań, Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Edmund Kowalczyk zwraca się z pytaniem  czy od stycznia 2014 roku mieszkańcy z
terenu naszej gminy będą mieli zapewniony  dojazd  autobusami do pracy i do szkoły w Jarocinie. 

Radny Ignacy Stangret  prosi o informację dotyczącą budowy zalewu w Jaraczewie ( czy
będzie, czy nie będzie), ponieważ w tej sprawie pytają mieszkańcy. 

Radny Roman Matuszak informuje, iż kosztem dużych nakładów przygotowywane były w
Jaraczewie  tereny pod zabudowę jednorodzinną  i w związku z tym zwraca się z pytaniem czy w
2014 roku planowana jest  sprzedaż  działek budowlanych.  Zaznacza,  że w budżecie  nie  została
uwzględniona sprzedaż działek. Radny prosi, żeby odpowiedz na to pytanei została udzielona przed
głosowaniem uchwały budżetowej. 

6. Podjęcie  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.

Przewodniczący Rady informuje, że radni  na posiedzeniu komisji nie omawiali projektu tej
uchwały .

Projekt uchwały został wyświetlony na ekranie i w szczegółach omówiony przez Skarbnika
Gminy. 
Ponieważ do przedstawionych  zmian w budżecie nie zgłoszono żadnych uwag i nie było pytań,
Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po  przeprowadzonym  głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
Projekt powyższej uchwały  oraz uchwała Nr XXXV/215/2013 stanowią załącznik do niniejszego
protokołu. 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w
Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do ceny 1 m³ ścieków.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  tej  uchwały  omawiany  był  na  posiedzeniu
połączonych  Komisji  Rady   w  dniu  19  grudnia  2013  r.  i  zwraca  się  do  przewodniczących
poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący  Komisji  (  3  komisji  stałych)  poinformowali,  że  stanowisko  radni  podejmą
indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą. 
Ponieważ  nie  zgłoszono  uwag  i  nie  było  pytań,  Rada  Gminy  przystąpiła  do  głosowania  nad
projektem tej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 14 radnych głosowało „za” podjęciem  uchwały,
0 głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”. Uchwała Nr XXXV/216/2013 stanowi załącznik
do niniejszego protokołu. 



8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w
Jaraczewie  stawki  dotacji  przedmiotowej  do  ceny  1  m² powierzchni  gminnego
składowiska odpadów komunalnych w Goli.

Przewodniczący Rady zwraca się z prośbą o omówienie projektu powyższej uchwały. 
W tym momencie projekt uchwały został wyświetlony na ekranie  a Zastępca Wójta wyjaśnia, że
nowa  ustawa  o  odpadach  wprowadziła  nowe  zasady.  Dotyczą  one  tego,  że  jednostki  sektora
finansów publicznych po 23 stycznia 2014 r. nie mogą zarządzać i prowadzić gminnych składowisk
odpadów komunalnych.  W tym celu  należałoby powołać  Spółkę,  ponieważ Komunalny Zakład
Budżetowy jest również zaliczany do sektora finansów publicznych.
Puki co, musimy taką uchwałę podjąć, gdyż do 23 stycznia to składowisko musi funkcjonować:są
płacone podatki, jest prowadzony monitoring i musi być utrzymany porządek.

Z  uwagi  na  to,  że  Gmina  Jaraczewo  jest  udziałowcem  w  Spółce  ZGO  Witaszyczki,
prowadzone są rozmowy, ażeby ta Spółka po 23 stycznia 2014 r.  zarządzała tym składowiskiem, po
zawarciu Porozumienia i podpisaniu stosownej umowy. 
Spotkanie w tej sprawie odbędzie się na początku stycznia 2014 r. celem wypracowania stanowiska.

Ostateczna ewentualność jest taka, że sąsiednia gmina – Gmina Borek Wlkp. ma Spółkę,
której byśmy przekazali zarządzanie tym składowiskiem ( jest wstępna zgoda Burmistrza). 

W dyskusji Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Romanowi Matuszakowi. Radny
zapytał, czy u nas nie ma ludzi żeby tym zarządzać, tylko  komuś mamy  dać pieniądze. 
Zastępca Wójta odpowiada, że ludzie są, jest Komunalny Zakład Budżetowy, ale jak już wcześniej
powiedział, nowa ustawa o odpadach zabrania jednostkom sektora publicznego prowadzić tego typu
działalność, a KZB jest również zaliczany do sektora finansów publicznych.
 Głos zabiera Wójt Gminy. Wyjaśnia, iż z mocy prawa Komunalny Zakład Budżetowy może
zarządzać  tym składowiskiem do 23 stycznia 2014 r., a po 23 stycznia musimy oddać to Spółce,
tylko  Spółka  będzie  mogła  administrować   śmietniskami  chyba,  że  coś  się  zmieni.  Na chwilę
obecną nie  wiemy czy coś    się  zmieni,  dlatego  musimy przekazać Komunalnemu Zakładowi
Budżetowemu pieniądze, które nie były uchwalone ( do 23 stycznia 2014 r ) a później musimy
powierzyć to  spółce, faktem jest, że być może za większe pieniądze. 
Radny  Roman  Matuszak  zwraca  uwagę,  iż  fakt  jest  też  taki,  że  wtedy  pieniądze  zostaną
wyprowadzone poza gminę, przypomina, iż  rok temu  wspominał, że trzeba pomyśleć o spółce a
nie o Komunalnym Zakładzie Budżetowym to zostało to bez echa. 
Wójt odpowiada radnemu Matuszakowi, że „zostało  bez echa” tylko  dlatego, że nie było potrzeby.

Radny Edmund Kowalczyk pyta, czy na terenie gminy nie ma żadnej spółki, której można
by dać zarobić z tego tytułu. 
Wójt odpowiada radnemu Kowalczykowi, że spółki komunalnej na terenie naszej gminy nie ma.
Wyjaśnia, że w tej chwili trudno powiedzieć jak to będzie, być może będziemy korzystać z usług
Spółki, a dalej Spółka z Komunalnym  Zakładem Budżetowym ( umowa Spółki z Komunalnym
Zakładem Budżetowym). Dążymy do tego, żeby KZB dalej tym operował.
Dalej  Wójt informuje, że w miesiącu marcu 2014 r. będzie zakończona koncepcja kanalizacyjna i
wtedy wspólnie  podejmiemy decyzje, w jakim kierunku idziemy. Jeżeli będziemy sami inwestować
( mowa o własnej oczyszczalni)  to wtedy logicznym będzie utworzenie Spółki. 

Na tym dyskusja została zakończona. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem uchwały ( treść projektu uchwały wyświetlona na
ekranie). 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem powyższej
uchwały,  0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”.  Projekt uchwały i uchwała Nr
XXXV/217/2013 stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 



9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Jaraczewo na lata 2014- 2022:

1/  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 2014- 2022,

Opinie RIO o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Jaraczewo  ( Uchwała nr
SO-0952/II/25/4/Ka/2013 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  z
dnia 2 grudnia 2013 r. ) odczytała Skarbnik Gminy Zofia Jankowska  odnosząc się również do
zastrzeżeń i uwag zawartych w tej opinii. Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie Wójt zgłosił poprawki do projektu  powyższej uchwały w odniesieniu do zastrzeżeń i
uwag zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, stanowiące załącznik do niniejszego
protokołu. 
Wobec braku uwag i pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania zgłoszonych przez Wójta Gminy
poprawek.
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  15  radnych  głosowało  „za”  przyjęciem
zgłoszonych  poprawek  (ustawowy  stan  15  radnych)  ,  0  głosów  „przeciwnych,  0  głosów
„wstrzymujących”. 

2/ stanowiska Komisji  Rady Gminy,

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Jaraczewo na lata 2014- 2022  omawiany był na   posiedzeniach  komisji rady i zwraca się do
przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
informuje, że Komisja przedłożony projekt Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na
lata 2014 – 2022 szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 25 listopada 2013 r. i po
udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt przedłożonej
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2022 omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu
komisji w dniu 21 listopada 2013 r. i po szczegółowej analizie został zaopiniowany jednogłośnie
pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że  przedkładany projekt  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej na lata 2014- 2022 został omówiony przez p. skarbnik na posiedzeniu  komisji w dniu
28 listopada i po analizie zaopiniowany pozytywnie. 

3/ głosowanie uchwały 

Rada  Gminy  przystępuje  do  głosowania  nad  projektem  powyższej  uchwały  z
uwzględnionymi poprawkami zgłoszonymi przez Wójta Gminy.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały
( ustawowy stan 15 radnych) , 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Uchwała Nr
XXXV/218/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu..

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2014 rok:

1/ odczytanie projektu uchwały budżetowej,

Przewodniczący Rady proponuje o nieczytanie projektu uchwały budżetowej, gdyż był on
szczegółowo omawiany  przez poszczególne Komisje Rady – odstąpiono od czytania. 



2/  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie  budżetu  oraz
przedstawienie stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii,

Opinię  RIO  o  projekcie  uchwały  budżetowej  Gminy  Jaraczewo  na  2014  rok  (opinia
pozytywna)  odczytała Skarbnik Gminy odnosząc się również do zastrzeżeń i uwag zawartych w tej
opinii. Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( Uchwała Nr SO-0952/V25/4/Ka/2013
Składu Orzekającego Regionalnej Izby obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2013 r. ). 

3/ odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy,

Opinie Komisji Rady o projekcie budżetu stanowiące załączniki do niniejszego protokołu
zostały odczytane przez przewodniczących: Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu,
Handlu i Usług, Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych i Komisji Rewizyjnej. 

4/ przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii komisji stałych,

Wójt dziękuje poszczególnym komisjom za wnikliwe przeanalizowanie projektu budżetu (o
czym  świadczą  przedłożone   opinie)  informując,  że  przychyli  się  do  propozycji  zawartych  w
opiniach,  a  propozycje  są  takie,  żeby  w  trakcie  roku  budżetowego  ponownie  przeanalizować
złożone  wnioski, które nie zostały uwzględnione w tym projekcie uchwały.
 Co do odnowienia elewacji  budynku Urzędu  Gminy Wójt informuje, że trudno odpowiedzieć
jednoznacznie,  to  wszystko  zależy  od  tego  jakie  będą  środki.  Wójt  wolałby  jednak  najpierw
zabezpieczyć  pierwsze  potrzeby,  które  są  związane   z  wnioskami  poszczególnych  sołectw,   a
następnie w miarę posiadanych środków  podejść do tematu odnowy elewacji  tego budynku (który,
co jakiś czas powinien być odmalowany). 

5/ przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały,

Wójt  Gminy  zgłasza  poprawki  do  projektu  uchwały  budżetowej  -  w  odniesieniu  do
zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (poprawki wyświetlone na
ekranie). Poprawki stanowią załącznik do niniejszego protokołu 

Następnie  Wójt  informuje,  że   pierwsze  zmiany  w  budżecie  dotyczące  zgłoszonych
propozycji powinny nastąpić pod koniec pierwszego kwartału 2014 r. ( wzorem lat poprzednich). 

6/ dyskusja nad projektem budżetu,

Przewodniczący Rady udziela głosu Wójtowi Gminy.
Wójt informuje, że projekt budżetu na 2014 rok  jest projektem, który został przygotowany

zgodnie  z  wszystkimi  wymogami  prawa,  prawa,  które  się  zmienia,  prawa  Ustawy o  finansach
publicznych z  nową już formułą jeżeli chodzi o możliwości  zadłużania się. 
Budżet, który został przygotowany jest budżetem spełniającym warunki prawne, natomiast jeszcze
nie budżetem  pełnym, który będziemy realizować. 
Nie licząc subwencji  oświatowej gdzie mamy o 177 tys.  zł więcej to w naszej gminie  do budżetu
gminy wpłynie z tytułu subwencji  o 615.000,00  zł.  mniej jak w  roku bieżącym. Wynika to z tego,
że mamy mniejszą o 539.800,00 zł subwencje  wyrównawczą  i część równoważącą, która w tym
roku wynosiła 76.000,00 zł a w tej chwili już jej nie ma. Jak widać, to już na starcie z pieniędzy,
które zawsze mieliśmy do dyspozycji  pewne, jest  o 615.000,00 mniej. Gmina otrzyma również
mniej dotacji celowej na realizacje zadań zleconych, jest to kwota 65.613,00 zł.  Niepokojący jest
też udział w naszych dochodach podatku od osób fizycznych.
Jeżeli  chodzi  o wydatki,  to  w projekcie  tego budżetu zostały zaplanowane  te,  które są  pewne
( gdzie są środki dodatkowe). 



Wójt informuje, że w przyszłym roku nie  będzie pieniędzy unijnych na infrastrukturę. Co prawda
zabezpieczyliśmy pieniądze w budżecie  na Bibliotekę,  złożony został  też   wniosek na remont
budynku Gminnego Ośrodka Kultury. 
W odniesieniu  do  dochodów budżetu  na  2014 rok   Wójt  informuje,  że  wynoszą  one   ogółem
22.568.000,00  zł  a  tzw.  nadwyżka  operacyjna,  która  jest  podstawą  do  liczenia  możliwości
zadłużania w naszej gminie wynosi 2.556.000,00 zł ( z groszami). 

Przechodząc  do  wydatków  Wójt  informuje,  że  w  2014  roku  planujemy  zaciągnięcie
kredytów  na poziomie 2.525.000,00 zł , ok. 300.284,00 zł to pożyczka z BGK, będzie pożyczką
tylko czasową na dofinansowanie inwestycji. 
Co  do  spłaty  pożyczek  i  kredytów  ogółem  zaplanowaliśmy  2.393.000,00  zł,  zaplanowaliśmy
również wydatki na obsługę długów w kwocie 275.866,00 zł.  W tej chwili mamy stosunkowo dużą
kwotę jeżeli chodzi o zadłużanie się, sięga ona  blisko 43 % ale jest to wskaźnik, , który musieliśmy
przyjąć  ponieważ  budżet  był  opracowany  na  sprawozdaniu  za  III  kwartał.  Po  zmianach  ten
wskaźnik wyniesie ok. 30%. 

Odnosząc  się  do  propozycji  zawartych  w  opiniach  poszczególnych  komisji  rady  Wójt
informuje,  że   jak  co  roku  bywało  tak  i  w  przyszłym  roku  przychylimy  się  nad  wnioskami
poszczególnych sołectw, radnych i innych gremiów, które wpłynęły do budżetu gminy na 2014 rok
a nie zostały uwzględnione  (realizacja zadań w miarę posiadanych środków – z nadwyżki). Jeżeli
nie będzie realizowana przebudowa drogi Góra- Zalesie – Panienka – do granicy powiatu  to będą
również do podziału środki w wysokości ok. 800 tys. zł. 

|Odnosząc  się  do  pytania  radnego  Romana  Matuszaka  dotyczącego  sprzedaży  działek
budowlanych, co nie zostało uwzględnione w projekcie budżetu Wójt odpowiada, że nie zostały
uwzględnione ani wpływy  dochodów majątkowych  ani wydatki  z tego tytułu,  ponieważ żeby
sprzedać działki to pierw  muszą być wytyczone zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania
przestrzennego  przez wyłonionego w drodze przetargu eksperta (do wytyczenia i wyceny).  Po
dokonaniu tych czynności będziemy mogli wprowadzić do budżetu odpowiednie kwoty po stronie
dochodów i wydatków. Wójt chciałby, żeby w 2014 roku doszło do sprzedaży działek z tym, że my
możemy sprzedać część działek, a część pójdzie ewentualnie w obrocie prywatnym. 
Reasumując  Wójt  informuje,  że  przyjmując  ten  budżet,  przyjmujemy  budżet   dobrze
skonstruowany,  budżet  ten  zabezpiecza  nam  możliwości  pozyskiwania  środków   z  zewnątrz,
zabezpiecza  podstawowe  działania  Gminy  na  każdym  szczeblu.  Co  się  tyczy  wydatków   dla
Instytucji Kultury czy Stowarzyszeń  to są one na poziomie 2013 roku z tym, że  znajdą się jeszcze
dodatkowe pieniądze na PROJEKTY. 
Wójt podziękował radnym za pozytywne opinie o projekcie budżetu  i ma nadzieję, że wspólnie
podołamy  wykonanie tego budżetu czego sobie, radnym i pracownikom Urzędu Gminy życzy. 

Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Romanowi  Matuszakowi. Radny mówi, iż
prawdą jest, że mamy 615 tys. mniej subwencji ale mamy  1.200.000,00 zł pozyskane dla oświaty z
zewnątrz  i  przy  bardzo  rozsądnym  ich  wydaniu  jest  możliwość  uzupełnienia  ewentualnego
niedoboru. 
Co zaś  tyczy się  działek  budowlanych  radny Matuszak  stwierdza,  że  wytyczenie  działek   jest
znikomym kosztem w porównaniu z uzbrojeniem terenu,  co zostało już wykonane w bieżącym
roku.
Wójt wyjaśnia, że te działki muszą być tak wycenione, żeby poszczególne elementy  uzbrojenia jak
światło czy drogi  znalazły się w cenie tych działek. 
Jeżeli chodzi o cenę tych działek, radny Roman Matuszak mówi, że nie mogą to być ceny bardzo
wysokie gdyż Jaraczewo nie jest też  aż tak atrakcyjnym terenem, a jeżeli mają się tam wprowadzać
nowi ludzie z zewnątrz  to muszą mieć siłę nabywczą, żeby te działki kupić. 
W sprawie działek budowlanych zabiera również głos radny Edmund Kowalczyk informując, iż ma
mieszane uczucia co do ich uzbrojenia, a dotyczy głównie działek, które mają być sprzedawane w
obrocie prywatnym. Uważa, że w tym przypadku podnosimy wartość ich działek. 
Wójt wyjaśnia, że mieszkańcy, którzy teraz będą sprzedawać działki gdzie jest plan miejscowy i
gdzie jest wpisana opłata planistyczna (  adiacencka) będą musieli przy każdej sprzedaży wpłacić



pieniądze Gminie ( dodatkowe). 
Radny Roman Matuszak informuje, iż należy mieć na uwadze to, że jeżeli będą  kupować te działki,
to w większości będą je kupować ludzie młodzi i jeżeli ktoś będzie musiał wydać  50 czy 70 tys. za
działkę to tam nie wybuduje się. 
Wójt wyjaśnia,  że  ta cena  będzie relatywna do cen jakie są  działek uzbrojonych na naszym
terenie, bierzemy racjonalne ceny które są z aktów notarialnych na przestrzeni jakiegoś okresu na
tym terenie.  Ta cena musi uwzględniać również media, które są wkopane, ponieważ wówczas  ta
wartość nie będzie realna. 

Na tym dyskusja została zakończona. 

7/ głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta,

Rada Gminy przystępuje do głosowania zgłoszonych przez Wójta  Gminy poprawek (  w
odniesieniu do zastrzeżeń i  uwag zawartych w opinii RIO ).
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  15  radnych  głosowało  „za”  przyjęciem
zgłoszonych poprawek, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących' ( ustawowy stan 15
radnych). 

8/ głosowanie uchwały,

Rada  Gminy  przystępuje  do  głosowania  nad  projektem  uchwały  z  uwzględnionymi
poprawkami zgłoszonymi przez Wójta Gminy.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem powyższej
uchwały  (ustawowy  stan  15  radnych),  0  głosów  „przeciwnych,  0  głosów  „wstrzymujących”.
Uchwała Nr XXXV/219/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady życzyła Wójtowi Gminy,  organom  pomocniczym i  agendom
wykonania tego budżetu. 

Przewodniczący Rady zarządził  10 min. przerwę w obradach sesji. 

11. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

Nie przekazano żadnej informacji. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Odnosząc się  do pytania radnego Ignacego Stangreta dotyczącego zalewu w Jaraczewie,
Wójt odpowiada, że po ostatniej  rozmowie jaką przeprowadził wszystko  wskazuje na to,  że w
przyszłym roku  ma rozpocząć się budowa zalewu, budowa będzie musiała być zakończona do
2015  roku,  ponieważ  pieniądze  na  to  zadanie  są  zabezpieczone  w  budżecie  Marszałka
Województwa. Problem  jednak był z tym, że  ileś osób fizycznych odwoływało się od decyzji
wydania pozwolenia na budowę. Decyzja Ministra Transportu uprawomocniła się i nie ma żadnych
przeszkód, żeby ten zalew powstał.  W chwili obecnej wyjaśniana jest jeszcze sprawa podpisów
osób, które protestowały. 
Z  tego,  co  wiadomo,  to  trwają  już  wykupy  gruntów i  większość  osób  przyjęła  ceny  jakie  są
proponowane,   jednak  nie  do  wszystkich  jeszcze  dotarli   państwo  z  Wojewódzkiego  Zarządu
Melioracji i Urządzeń Wodnych  Oddział Ostrów Wlkp. W pojedynczych przypadkach to nie ma
znaczenia,  bo z chwilą wydania decyzji o pozwoleniu na budowę  wszystkie te ziemie stały się
własnością Skarbu Państwa czyli administrowane są w imieniu Skarbu Państwa przez Wojewodę.
Jest tylko  kwestia wielkości odszkodowania,  ale jest to już na poziomie indywidualnych spraw
między tymi, którzy mają ziemię gdzie będzie zalew a tymi, którzy mają ziemię i nie zgadzają się.
Kiedy ruszy inwestycja, to na ten moment jeszcze  za wcześnie powiedzieć. 

Co się tyczy transportu publicznego  Wójt  informuje, że  nie źle obsługiwany był przez



Spółkę  Jarocińskie Linie Autobusowe z tym, że żądali od nas ponad pół miliona zł  na to żeby dalej
obsługiwać.  
Od 2 stycznia 2014 roku  będzie transport publiczny  z tym, że powie o tym zastępca, ponieważ on
od  początku  tą  sprawę  prowadził  (  negocjował  )  .  Wójt  podziękował  swojemu  zastępcy   te
działania. 

Dalej w sprawie transportu publicznego głos zabiera   Zastępca Wójta, który informuje, że
od 2 stycznia 2014 roku na terenie naszej gminy będzie funkcjonowała komunikacja autobusowa
wykonywana przez  przewoźnika pod nazwą „Usługi Transportowe Grzelak z Żerkowa” .  Zostanie
uruchomionych 6 linii autobusowych, o jedną linie więcej od Jarocińskich Linii Autobusowych. .
Każda  miejscowość  (  z  wyjątkiem  Łukaszewa)  będzie  miała  możliwość  korzystania  z  tej
komunikacji.  Konsultacje  z  tym  przewoźnikiem  prowadzone  były  kilkakrotnie  po  to  ,  żeby
dopasować godziny do potrzeb młodzieży szkolnej  i  osób pracujących jak również osób, które
przyjeżdżają do Jaraczewa ( do różnych instytucji). 
Ważną sprawą jest  to,  że firma p.  Grzelaka stosuje ulgi,  czego nie stosowały Jarocińskie Linie
Autobusowe,  ulgi  będą  szczególnie  przy biletach  miesięcznych   młodzieży ponadgimnazjalnej,
która wynosi  49% ceny normalnego biletu.  Ulgi  będą  dotyczyły również kombatantów,  osób z
orzeczeniami niepełnosprawności jak również inwalidów wojennych. 
Zastępca Wójta zaznacza, że na początki funkcjonowania tego systemu komunikacyjnego na pewno
będą wprowadzane  modyfikacje na liniach ( na zgłoszenia mieszkańców).  Z tym, że ma nadzieję,
że po miesiącu powinno się wszystko ustabilizować.  
Jest  natomiast  jeden mankament, że dojazd w Jarocinie będzie tylko do jednego punktu  na ul.
Moniuszki ( za placem przystanku PKS). 
W tym momencie na ekranie wyświetlony został rozkład jazdy autobusów firmy p. Grzelaka. 
Zastępca Wójta informuje, że informacja z rozkładem jazdy firmy p. Grzelaka  do końca bieżącego
roku  będzie  podana  do  publicznej  wiadomości   na  stronie  internetowej  Biuletynu  Informacji
Publicznej Urzędu Gminy, będą również informacje w sklepach, na tablicach ogłoszeń  i u sołtysów
poszczególnych  miejscowości.  Ponadto,  bilety  miesięczne  będzie  można  nabywać  w  biurze
turystycznym  p. Grzelaka  na ul. Śródmiejskiej  w Jarocinie. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady -  ile będzie ta usługa kosztowała ( z naszej strony)
Zastępca Wójta  odpowiedział,  że  na początek będzie to  bez kosztów z naszej  strony.   Zwrócił
również uwagę, że autobusy nie będą kursowały w soboty i niedziele. 

Co się tyczy jeszcze Jarocińskich Linii Autobusowych Zastępca Wójta informuje, że firma
ta wystąpiła do nas o zatwierdzenie ich rozkładu jazdy na naszym terenie  tj. 2 kursy dziennie i w
tym samym czasie, co firma p. Grzelaka, czyli dowiezienie młodzieży z Jaraczewa przez Górę  ( w
linii  prostej)  do Jarocina  i  przywiezienie,  i  to  samo  dotyczy drugiej  części  naszej  gminy  tj.
Wojciechowo- Cerekwice – Rusko – Strzyżewko- Suchorzewko.  Na wystąpienie Jarocińskich Linii
Autobusowych wydaliśmy opinię negatywną. 

W  dalszej  kolejności  przewodniczący  Rady  udziela  głosu  radnemu  Romanowi
Matuszakowi.  Radny informuje, że na ostatniej sesji zadał  3 pytania  i nie otrzymał odpowiedzi
odnoście  harmonogramu robót publicznych.
Zastępca Wójta  odpowiada radnemu,  że w tym przypadku źle  zrozumiał  pytanie,  ponieważ ma
przygotowane rozliczenie finansowe oraz zakres rzeczowy jakie roboty były wykonane w 2013
roku.
Radny Matuszak mówi, że jemu chodzi o harmonogram  robót jakie będą wykonywane w 2014
roku. 
Zastępca Wójta   odpowiada radnemu,  iż  na ten moment nie  jest  gwarantem,  że w 2014 roku
będziemy  mieli  roboty  publiczne  czy  prace  interwencyjne,  czy  staże,  jest  to  uzależnione  od
środków jakie będzie posiadał Powiatowy Urząd Pracy w Jarocinie. 
Ale w budżecie gminy są zaplanowane takie środki i można by zrobić taki harmonogram  jeżeli
takie środki będą – mówi radny Matuszak. 
Taki harmonogram możemy  przygotować, ale nie wcześniej jak na początku marca 2014 r. 
( jak będzie wiadomo, że będziemy mieli te prace).



Radny Matuszak przyjął odpowiedz Zastępcy Wójta. 

13. Wolne głosy.

Korzystając z obecności na sesji radnego powiatu Jana Szczerbania, radny Stefan Pawlak
zgłasza naprawę przekopu na drodze od Noskowa do Cerekwicy, ponieważ w tym miejscu teren się
obniża. 
Następnie radny Pawlak informuje, iż wie, że radny Szczerbań rozdaje karty na Gminę Jaraczewo,
ale też wie, że te  karty źle rozdaje. Zarzuca radnemu, że powiat nic nie robi do Noskowa, nic nie
robi  dla  Ruska  i  zadaje  pytanie  jak  radny Szczerbań te  karty rozdaje  „Pan pochodzi  z  gminy
Jaraczewo, a  daje na Kotlin”. Prosi o wytłumaczenie się z tego. 

Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Edmundowi Kowalczykowi. Radny zwraca
się z prośbą, żeby wcześniej radni otrzymywali materiały na sesje po to, żeby trafniej wyrobić sobie
zdanie przed głosowaniem ( dotyczy dzisiejszej sesji).
Wójt odpowiada radnemu Kowalczykowi, że  zdarza się to  tylko raz w roku  i to  z reguły na
ostatniej sesji, ponieważ nie można do końca przewidzieć jakie będą zmiany w budżecie gminy,
staraliśmy się  zamknąć ten  budżet  maksymalnie najpóźniej  jak można (  czyli  przygotować ten
projekt uchwały).  Wójt prosi, żeby jednak w takich przypadkach ( na przyszłość) zadawać więcej
pytań i  podziękował za uwagę. 

Głos zabiera radny Roman Matuszak. Radny ( kontynuując to, co rozpoczął radny Pawlak)
zgłosił  wniosek  do  Przewodniczącego  Rady,  żeby w  miesiącu  styczniu  czy  lutym  2014  roku
zwołać posiedzenie połączonych Komisji Rady i zaprosić na to posiedzenie radnego powiatu p.
Jana Szczerbania   (który zawsze jest zapraszany na sesje Rady Gminy) ) ponieważ narosło tyle
wątpliwości, uwag i nieporozumień,  żebyśmy sobie powiedzieli, co  można a czego nie można, bo
takich sytuacji dalej nie może być. Jeżeli przyszły rok  ma być taki jak  przeszłe 3 lata, to  radny
Pawlak  ma  racje.   Radny  nie  chciałby  dzisiaj  w  to  wszystko  wnikać,  ponieważ  jest  to  sesja
uroczysta  gdzie będziemy dzielić się opłatkiem , dlatego proponuje oddzielne spotkanie.  

Radny Marek Grobelny zwrócił się do Wójta Gminy o zajęcie stanowiska  w sprawie Pana
Wójcika  właściciela  Przedsiębiorstwa  RUSKO ,  który ponad  2  tygodnie   dzień  i  noc  wywozi
nieczystości na swoje pole, a wyjeżdżając z pola potężnym sprzętem,  wywozi błoto na drogę i
tworzy się tzw. maśź, po której dzieci chodzą do szkoły.  Jako sołtys nie wie, co w tej sprawie
zrobić  dlatego  przekazuje  sprawę  Wójtowi.  Radny zaznaczył  jednak,  że  na  jego  interwencje  i
mieszkańców  częściowo ta droga jest oczyszczana, ale nie do końca.  
Wójt  odpowiada  radnemu,  że  jesteśmy administratorami  tej  drogi  i  poczynimy działania  w tej
sprawie. 
Następnie radny Grobelny zwraca się do radnych powiatu  z podziękowaniem  za wyczyszczenie
(częściowo) rowu do Strzyżewka, dziękuje szczególnie radnemu Szczerbaniowi, który zajął się tą
sprawą. 
Radny Marek Grobelny informuje również  sołtysa wsi Strzyżewko o tym, że w miesiącu wrześniu
złożył pismo  do  Starosty o część dalszą czyszczenia rowów i otrzymał pismo, że zadanie jest ujęte
w projekcie budżetu starostwa na 2014 rok.  

W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  udziela  głosu  radnemu  powiatu  Janowi
Szczerbaniowi.  
W odniesieniu  do  wypowiedzi  obu radnych  (  radnego  Pawlaka  i  Matuszaka)  radny Szczerbań
informuje,  iż uważa, że na potkanie teraz jest za późno, bo można było spotkać się wcześniej.
Zaznacza, że kiedy była praca nad projektem  przebudowy drogi powiatowej Góra – Panienka to nie
otrzymał  żadnego zaproszenia, a teraz gdy budżety są ustalone radny  zaprasza „o czym mamy
rozmawiać, niech mi Pan wytłumaczy, bo nie bardzo rozumiem”.
Radny Roman Matuszak odpowiada,  że kilka razy mówiliśmy  Przewodniczącemu Rady, żeby
zaprosić  Zarząd Powiatu na sesję ( od wiosny).
Radny Szczerbań wyjaśnia radnemu  Matuszakowi, że jest tylko radnym, a nie w Zarządzie.  

Do  wypowiedzi radnego Stefana  Pawlaka radny Szczewbań  wyjaśnia, że są dwie różne



instytucje : Rada Gminy, Rada Powiatu, i są dwa różne budżety, „my mamy   swoje   priorytety ,
państwo macie swoje priorytety i my tak widzimy, a nie inaczej”.  W tej kadencji powiat 3 rzeczy
wziął pod lupę tj. wiadukty , szpital, który trzeba dofinansować bo jest to dobro wszystkich oraz
działania odzyskania Zakrzewa ( Dom Pomocy Społecznej), i w tym momencie powiat daje potężne
środki na Kotlin. 
Dalej  radny informuje,  że nigdy nie  dzieli  mieszkańców na  lepszych i  na gorszych,  dla niego
mieszkańcy są jednakowi, i  nigdy  publicznie w kampanii wyborczej nie obiecał,  że takie, czy inne
inwestycje będzie robił, a jeżeli będzie rozliczany to rozliczą go wyborcy, a nie radni.  Zwrócił
również uwagę, że nie ma obowiązku  uczestniczenia w każdej sesji. 
Radny Jan Szczerbań tłumaczy, że aby mógł interweniować jako radny powiatu na potrzeby gminy
muszą być składane pisma z prośbami np. do Zarządu Dróg. Podkreśla, że jest tylko radnym, a nie
członkiem zarządu, ale w miarę możliwości mógłby interweniować na pisemne zapotrzebowania.

Poinformował, że projektowana wspólnie inwestycja w postaci schetynówki została bardzo
wysoko,  co  do  pilności  naprawy  sklasyfikowana,  co  oznacza,  że  inwestycja  jest  trafiona.
Uświadomił radnym, że w gminie mamy najgorsze odcinki dróg, które trzeba wyremontować, nad
którymi  radni  powiatowi  myślą,  są  to  np.:  droga Góra-  Panienka w kier.Chwalęcina,  następnie
najgorsza  droga  Skoraczew-Panienka,  kolejna  ul.Golska  od  Jaraczewa  do  Goli  i  w  następnej
kategorii droga Góra – Nosków. Powiedział także, że Radni Powiatowi nie rozdrabniają się nad
małymi zadaniami typu kilka metrów chodnika, ich priorytetem są większe inwestycje.

Jeżeli  chodzi  o chodnik w Rusku, radny Szczerbań zwraca się do radnego Matuszaka o
wytłumaczenie,  dlaczego  robi  projekt  na  połowę  drogi  dzieląc  w  ten  sposób  mieszkańców na
lepszych i gorszych i to na odcinku, na którym chodnik już istnieje a nie tam gdzie go w ogóle nie
ma. Powiedział, że na prośbę mieszkańców Ruska uczestniczył w spotkaniu, na którym ten problem
był  poruszany,  mieszkańcy poprosili  go  o  interwencję,  bo  z  tego wynika,  że  Radny Matuszak
wnioskuje  o  chodnik  w obrębie  swojego  miejsca  zamieszkania.  Z  uwagi  na  fakt,  że  chodzi  o
chodnik przy drodze powiatowej, Radni podjęli decyzję, że owszem chodnik powstanie najpierw
tam gdzie go w ogóle nie ma – koszt tego przedsięwzięcia to 140.000 zł, a ewentualnie w kolejnym
etapie naprawiony zostanie istniejący, który Pan sugeruje. I proszę nie tłumaczyć, że Powiat nie
chce.

W odniesieniu do podziału, środków poinformował, że gminie Kotlin przyznano 600.000 zł,
a gminie Jaraczewo przyznano 916.000 złotych, z czego 316.000 przeznacza się na Zaleskie Huby
(bo uzyskano stosowne pozwolenia), oraz 600.000 zł pozostaje w gminie Jaraczewo, by realizować
założenie naprawy drogi w Górze. I nie jest prawdą, że Powiat nie inwestuje w gminę Jaraczewo,
gdyż przedstawione wcześniej fakty podziału środków mówią same za siebie. Nadmienił również,
że jest  jedynym radnym z gminy Jaraczewo na dziewiętnastu zasiadających w Radzie Powiatu,
dlatego siła przebicia się w staraniach o poparcie wniosków jest utrudniona.

Głos zabrał radny Stefan Pawlak informując, że dowiedział się na spotkaniu PSL-u, że radny
Szczerbań nie głosuje (jako jedyny) w sprawach dotyczących gminy Jaraczewo. Jak zatem może
atakować jego, że nic nie robi dla Noskowa, skoro od lat pisze pisma i jako radny i jako sołtys wsi,
ażeby zrobić chodnik przy drodze powiatowej - ul. Koźmińskiej, którą dzieci uczęszczają do szkoły,
nie ma jednak żadnego odzewu i chodnika w dalszym ciągu nie ma. Nadmienił, że w ogóle Nosków
traktowany jest jakby do gminy nie należał.

Głos zabiera radny Roman Matuszak odpierając ataki radnego Szczerbania, podkreśla że w
Rusku na ul. Koźmińskiej remont chodnika zrobiła gmina – pierwsze 500 metrów, a nie Powiat.
Powiat  tylko  dołożył  do  inwestycji,  bo  zabrakło  środków  i  prosi  radnego  by  przestał  się
przechwalać, że tak dużo powiat robi dla gminy Jaraczewo. Zwrócił uwagę, że obiecane 916.000 zł
to zaledwie 4% wartości wydatków na drogi w budżecie powiatu, a realizowane wcześniej zadania
dla gminy Jaraczewo, to są ułamkowe procenty w budżecie powiatu. Przypomniał, że gminy w
powiecie są cztery, a nie tylko gmina Jarocin i jej potrzeby.

Radny Szczerbań wyjaśnił, że z 12.000.000 złotych, którymi powiat dysponuje 6.000.000 zł
czyli  połowa  przeznaczona  jest  na  opiekę  społeczną.  Pozostaje  więc  drugie  tyle  na  pozostałe
zadania.



Przewodniczący Rady  prosi o przyspieszenie dyskusji z uwagi na ograniczenie czasowe.
Na zakończenie swojego wystąpienia Radny Szczerbań odczytuje podziękowanie Zarządu

Powiatu dla wiceprzewodniczącej Rady Gminy Jaraczewo Zofii Wiśniewskiej za dobrą współpracę
i zaangażowanie w dążenie do realizacji zadania pn. „przebudowa drogi Góra-Panienka”.

Podsumowując Przewodniczący Rady  mówi, że do tematu dróg niebawem powrócimy i że
jego zdaniem główną przyczyną złego stanu dróg jest nie ścinanie poboczy.

Głos zabiera radna Zofia Wiśniewski, która dziękuje radnemu powiatowemu za współpracę
a także przypomina, iż na realizację niektórych wniosków musiała czekać nawet całą czteroletnią
kadencję, prosi swoich kolegów o uzbrojenie się w cierpliwość.

Do  dyskusji  włączył  się  radny  Edmund  Kowalczyk  podkreślając,  że  radny  Szczerbań
reprezentujący jeden okręg wyborczy dla Jaraczewa i Kotlina odważył się powiedzieć o tym, że
powiat przeznacza ogromne środki na gminę Kotlin.

Tłumacząc  się   radny  Szczerbań  wyjaśnił,  że  środki  te  przeznaczone  są  na  osoby
niepełnosprawne – Dom Pomocy w Zakrzewie, a nie bezpośrednio na gminę, dlatego nie boi się o
tym informować.

Następnie  przewodniczący  podziękował  radnemu  powiatowemu  i  udzielił  głosu  pani
Sekretarz Oldze Kaczmarek, która składa sprawozdanie o przetargach przeprowadzonych w okresie
między sesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Nawiązując do przetargu na zimowe utrzymanie dróg, Radny Pawlak zapytał, czy prawdą
jest,  że  SUiZKR w Górze ma zostać zlikwidowana i  kto wtedy zajmie się odśnieżaniem dróg.
Otrzymał odpowiedź od p. Sekretarz, że nic w tym temacie nie wiadomo.

Na tym zakończono ten punkt porządku obrad. 

14. Wnioski.

Nie zgłaszano wniosków. 

15. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku  obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym
za udział w tych obradach i o godz. 14.27 zakończył XXXV Sesję Rady Gminy Jaraczewo. 

III.Życzenia NOWOROCZNE.

Jaraczewo, dnia 2  stycznia 2014 r. 

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY 

Elżbieta Wyremblewska                                                                     /-/ Roman Skrzypczak 


